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	1. 
	Your lead engineer estimates that a work package most likely require 50 weeks to complete. It could be completed in 40 weeks if all goes well, but it could take 180 weeks in the worst case. What is the PERT estimate for the expected duration of the work package?

a. 45 weeks

b. 70 weeks 

c. 90 weeks

d. 140 weeks
	Ваш ведущий инженер оценил, что исполнение пакета работ наиболее вероятно потребует 50 недель. Он может быть завершен за 40 недель, если все будет хорошо, однако может потребоваться до 180 недель в наихудшем случае. Какова оценка PERT ожидаемой длительности пакета работ?

a. 45 недель 

b. 70 недель

c. 90 недель

d. 140 недель

	2. 
	The WBS is a key input to the risk identification process because it –

a. Identifies all the work that must be done and, therefore, helps identify potential sources of risk

b. Identifies all the works that must be done and, therefore, includes all the risks on the project

c. Help organize all the work that must be done on the project

d. Identifies work packages, which enables specific responsibility to be assigned.
	ИСР (WBS) является основным входным данным для идентификации рисков потому, что –

a. Определяет работы, которые должны быть исполнены, и, поэтому, определяет потенциальные источники рисков

b. Определяет работы, которые должны быть исполнены, и, поэтому, включает все риски проекта

c. Помогает организовать всю работу, которую необходимо сделать в проекте

d. Определяет пакеты работ с персональной ответственностью

	3. 
	In general, disagreements among stakeholders should be resolved in favor of the –

a. Project Manager

b. Senior management

c. Performing organization

d. Customer
	В целом, разногласия между заинтересованными лицами проекта, должно разрешаться в пользу –

a. Руководителя проекта

b. Высшего руководства

c. Исполняющей организации

d. Заказчика

	4. 
	Which of the following qualifications is the most important for a project manager?

a. MBA degree

b. Negotiation skill

c. Education in a technical field

d. Ability to work well with others
	Какая из ниже следующих способностей наиболее важна для менеджера проекта?

a. Обладание степени MBA
b. Коммуникационные способности 

c. Образование в технической области

d. Способность хорошо работать с другими

	5. 
	Which of the following is a tool or technique for project initiation?

a. Alternatives identification

b. Configuration management

c. Decision models
d. Decomposition
	Что из следующего является методом или средством для инициации проекта?

a. Определение альтернатив

b. Управление конфигурацией

c. Методы принятия решений
d. Декомпозиция

	6. 
	The purpose of the project plan development is to –

a. Create a document to guide project execution and control

b. Document project assumptions and constraints

c. Promote communication among stakeholders

d. Define key project reports
	Целью разработки плана проекта является –

a. Создание документа для исполнения и управления проектом

b. Документирование допущений и ограничений проекта

c. Содействие взаимодействию среди заинтересованных лиц проекта

d. Определение основных отчетов проекта

	7. 
	In certain organizations, a project is not formally initiated until after the completion of a –

a. Feasibility study

b. Project budget

c. Make-or-buy analysis

d. Project charter
	В некоторых организациях проект формально не инициализируется до завершения –

a. Анализа осуществимости

b. Бюджета проекта

c. Анализа «сделать или купить»

d. Устава проекта

	8. 
	The practice of overlapping project activities, which are usually performed continuously is known as 

a. Concurrent engineering

b. Fast-tracking

c. Leveling

d. Crashing
	Практика параллельного выполнения работ, обычно выполняемых последовательно, называется –

a. Конкурентной инженерией
b. Fast-tracking

c. Выравнивание ресурсов
d. Crashing

	9. 
	As applied to projects, temporary means that –

a. Projects are short in duration

b. Every project have a definite beginning and end

c. The undertaking will end at an undetermined time in the future

d. Projects can be canceled at any time
	По отношению к проектам временное означает, что 

a. Проекты испытывают недостаток во времени

b. Каждый проект имеет определенное время начала и окончания

c. Предприятие завершится в неопределенное время в будущем

d. Проекты могут быть прекращены в любое время

	10. 
	The first step in preparing a presentation is to – 

a. Define the audience

b. Determine the objective 

c. Decide on the general form of the presentation

d. Plan a presentation strategy
	Первым шагом в подготовке презентации является 

a. Определить аудиторию

b. Определить цели

c. Принять решение об общей форме презентации

d. Спланировать стратегию презентации

	11. 
	A work package is a –

a. Deliverable at the lowest level of the WBS

b. Task with a unique identifier

c. Required level of reporting

d. Task that can be assigned to more then one organizational unit


	Пакет работ это –

a. Результат (Deliverable) на самом нижнем уровне Иерархической структуры работ (WBS)

b. Работа с уникальным идентификатором

c. Необходимый уровень отчетности

d. Работа, которая может быть назначена более, чем одной организационной единице

	12. 
	The tool that provides a basis to identify the work that must be scheduled is the -

a. Master schedule

b. Budget

c. WBS

d. Gantt chart
	Основой для определения и включения работы в расписание является -

a. Мастер-расписание

b. Бюджет

c. Иерархическая структура работ (WBS)

d. Диаграмма Гантта

	13. 
	Rolling wave planning provides information on the work to be done –

a. Throughout all phases of the project

b. For successful completion of the current phase of the project

c. For successful completion of the current phase and subsequent phases of the project

d. In the next phase of the project
	Планирование методом «бегущей волны» (Rolling wave planning) применяется к работам, которые должны быть исполнены –

a. На протяжении всех фаз проекта

b. Для успешного завершения текущей фазы проекта

c. Для успешного завершения текущей и последующих фаз проекта

d. На следующей фазе проекта

	14. 
	On a typical project, when are risks highest and impacts (amount at stake) lowest?

a. During the concept phase

b. At or near completion of the project

c.  During the implementation phase

d. When the project manager is replaced
	Для типичного проекта, когда риски выше и влияние (величина ущерба) ниже?

a. В концептуальной фазе

b. Перед завершением проекта

c. В фазе исполнения

d. Когда меняется менеджер проекта

	15. 
	The document that describes the objectives, work content, deliverables, and end product of a project is the –

a. Project charter

b. Product description

c. Scope statement

d. WBS


	Документ, описывающий цели, состав работ, результаты и конечный продукт проекта, это –

a. Устав проекта

b. Описание продукта

c. Описание содержания проекта (Scope statement)

d. Иерархическая структура работ (WBS)

	16. 
	Major difficulties arise when multiple projects need to be managed in the functional organizational structure because of – 

a. The level of authority of the project manager

b. Conflicts over the relative priorities of different projects in competition for limited resources

c. Project team members who are focused on their functional specialty rather than on the project

d. The need for the project manager to use interpersonal skills to resolve conflicts informally
	Основные проблемы возникают когда множество проектов должны управляться в функциональной организационной структуре из-за –

a. Уровня власти менеджера проекта

b. Конфликтов относительных приоритетов различных проектов в соревновании за ограниченные ресурсы

c. Членов команды проекта, которые заняты больше функциональными обязанностями, чем проектными

d. Необходимости для менеджера проекта иметь межличностные способности для неформального разрешения конфликтов

	17. 
	Milestones are not –

a. Activities of zero duration

b. Significant events in the project life cycle

c. Measures of achievement for expenditures of money or time

d. Best utilized when denoting start and finish of all activities
	Контрольные события (Milestones) это НЕ –

a. Работы нулевой длительности

b. Важные события жизненного цикла проекта

c. Меры достижений в показателях расхода денег и времени

d. Наиболее полезны для обозначения начала и конца всех работ

	18. 
	Activity A has a duration of 3 days and begins on the morning of Monday the 4th. The successor activity, B, has a finish-to-start relationship with A. The finish-to-start relationship has 3 days of lag, and activity B has duration of 4 days. Sunday  is nonworkday. What can be determined from this data?

a. The total duration of both activities is 8 days

b. Calendar time between the start of A to the finish of  B is 11 days

c. The finish date of B is Wednesday the 13th

d. Calendar time between the start of A to the finish of  B is 14 days
	Опреция А длится 3 дня и начинается утром в понедельник 4-го. Последующая операция, Б, имеет зависимость «финиш-старт» с А. Зависимость «финиш-старт» имеет задержку в 3 дня и операция Б длится 4 дня. Воскресенье – нерабочий день. Что можно определить из этих данных?

a. Полная длительность обоих операций составляет 8 дней

b. Календарное время между началом А и завершением Б равно 11 дней

c. Б завершится 13-го в четверг

d. Календарное время между началом А и завершением Б равно 14 дней

	19. 
	“I cannot test the software until I code the software”. This expression describes which of the following dependencies?

a. Discretionary

b. Soft

c. Preferential

d. Mandatory or hard
	“Я не могу тестировать Программное Обеспечение, пока не закодирую его”. Какую из следующих зависимостей описывает это выражение?

a. Не жесткую (дискреционную)

b. Мягкую

c. Предпочтительную

d. Необходимую или жесткую

	20. 
	Which of the following should not be considered when developing activity duration estimates?

a. Resource capabilities

b. The number of resources assigned to a task

c. Historical data if available

d. Overhead rates
	Что из нижеследующего НЕ ДОЛЖНО рассматриваться при оценке длительности работ?

a. Возможности ресурсов

b. Количество ресурсов, назначенных на работу

c. Исторические данные, если имеются

d. Ставки сверхурочных работ

	21. 
	The cost management plan –

a. Describes how CVs will be managed

b. Establishes the cost baseline

c. Measures and monitors cost performance on the project

d. Establishes the performance measurement baseline
	План управления стоимостью –

a. Описывает, как будут управляться отклонения по стоимости

b. Устанавливает стоимостной базовый план

c. Измеряет и отслеживает состояние исполнения проекта по стоимости

d. Устанавливает базовый план для измерения исполнения

	22. 
	Adjusting the timing of tasks so that resources are not overcommitted is called – 

a. Resource leveling

b. Pairwise trade-off

c. The Multiattribute Utility Theory

d. Resource infringement
	Настройка расписания работ так, что ресурсы не перегружены, называется –

a. Выравнивание ресурсов

b. Взаимообмен

c. Теория мультиатрибутного использования

d. Посягательство на ресурсы

	23. 
	Which statement about customer expectations is not true?

a. The product or service should be usable as intended

b. Contractual provisions, including schedule and performance standards, should be met

c. Changes should be made immediately, and all customer wants should be satisfied without bureaucratic hassle

d. The seller should assume the responsibility of understanding customer needs and wants and addressing them effectively
	Какое утверждение об ожиданиях заказчика НЕ верно?

a. Продукт или услуга будут использоваться так, как ожидалось

b. Контрактные условия, включая календарный план и стандарты функционирования, должны быть выполнены

c. Изменения должны производиться немедленно, и все пожелания заказчика должны удовлетворяться без бюрократических проволочек

d. Исполнитель должен принимать на себя ответственность за понимание нужд и пожеланий заказчика и обращаться с ними соответственно


	24. 
	Most of the project’s budget is expended during  -

a. Project plan development

b. Project plan execution

c. Overall change control

d. Project initiation
	Большая часть бюджета проекта расходуется в процессе -

a. Разработки плана проекта

b. Исполнения плана проекта

c. Интегрированного управления изменениями

d. Инициации проекта

	25. 
	Projects are particularly susceptible to risk because

a. Murphy’s law states that “if something can go wrong, it will”

b. Each project is unique in some measure

c. Project management tools are generally unavailable at the project team level

d. There are never enough resources to do the job
	Проекты особенно чувствительны к рискам потому что –

a. Закон Мэрфи говорит, что «если что-нибудь может быть плохо, то это будет»

b. Каждый проект уникален в некотором смысле

c. Средства управления проектами обычно недоступны на уровне команды проекта

d. Ресурсов всегда не хватает
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